
 

 

DPr-BRM-II.0012.8.1.2025 

Protokół nr 9/II/2025 

posiedzenia Komisji Ładu Społeczno-Prawnego Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 7 lutego 2025 r.  

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   9 radnych  

obecnych   -   8 radnych 

nieobecny   -   1 radny. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodnicząca Komisji radna pani Beata Bilska. 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 8/XII/2024 z dnia 13 grudnia 2024 r. 

3. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za okres od 6 maja 2024 r 

do 31 grudnia 2024 r.  

4. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2025 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi zmieniającej uchwałę 

w sprawie wprowadzenia "Regulaminu korzystania z parków i zieleńców 

miejskich na terenie miasta Łodzi” – druk BRM Nr 9/2025. 

6. Omówienie problemu dotyczącego nielegalnych składowisk śmieci oraz 

utrzymania porządku na terenie Osiedla Janów w Łodzi. 

7. Omówienie problemu uszkodzonych ekranów akustycznych na terenie Łodzi. 

8. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska powitała obecnych na sali obrad 

radnych oraz zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności pani Przewodnicząca 

stwierdziła quorum niezbędne do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych 

uchwał i opinii. 

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska przedstawiła zebranym projekt porządku 

posiedzenia. Pani Przewodnicząca zaproponowała ponadto wprowadzenie 

do porządku obrad następującego, dodatkowego punktu: omówienie kwestii 

związanych z funkcjonowaniem oświetlenia ulicznego na terenie Łodzi (jako pkt 7a). 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła uzupełniony porządek posiedzenia. 
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Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 8/XII/2024 z dnia 13 grudnia 2024 r. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za,” braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła powyższy protokół. 

 

Ad pkt. 3. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za okres od 6 maja 

2024 r do 31 grudnia 2024 r. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za,” braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła to sprawozdanie. 

 

Ad pkt 4. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2025 rok. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za,” braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła przedmiotowy plan pracy. 

 

Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska zgłosiła wniosek w sprawie zmiany 

kolejności rozpatrywania poszczególnych punktów – polegający na tym, iż punkt 5 

porządku obrad procedowany będzie po punkcie 7a. 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za,” braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” zaakceptowała tę propozycję. 

 

Ad pkt 6. Omówienie problemu dotyczącego nielegalnych składowisk śmieci 

oraz utrzymania porządku na terenie Osiedla Janów w Łodzi. 

 

P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej UMŁ pani Roksana 

Wołoszczuk poinformowała zebranych, że miasto Łódź, jeśli chodzi o działania 

Wydziału Gospodarki Komunalnej, podzielone jest na 17 Rejonów – Osiedle Olechów 

– Janów znajduje się w Rejonie nr 14: Olechów – Andrzejów. Osiedle to w zakresie 

utrzymania czystości obsługuje firma zewnętrzna, wybrana w drodze przetargu –

podpisana z nią umowa obowiązuje do czerwca 2025. 

Wydział Gospodarki Komunalnej ma na tym Osiedlu tereny w utrzymaniu bieżącym i 

utrzymaniu interwencyjnym. W utrzymaniu bieżącym jest tam niespełna 500 tys. m2 – 

zadanie to dotyczy głównie bieżącego utrzymania pasów dróg publicznych. Pozostałe 

tereny, to obszary niezabudowane i parki. Na terenie tym znajduje się prawie 

200 koszy na odpadki w utrzymaniu stałym. Średni miesięczny koszt utrzymania tego 

rejonu wynosi około 260 tys. zł – są to koszty stałe (ponad 239 tys. zł) i koszty zmienne. 

Kontrole prowadzone są przez dwa Oddziały WGK – przez Oddział Oczyszczania 

Miasta oraz Oddział Kontroli Gospodarki Odpadami (zajmujący się likwidacją 

nielegalnych wysypisk). 

Nielegalne wysypiska na terenie powyższego Osiedla pojawiają się najczęściej 

w czterech lokalizacjach: przy skrzyżowaniu ul. Książąt Polskich 

z ul. Przybyszewskiego, wzdłuż ul. Przybyszewskiego pomiędzy ul. Książąt Polskich 

a ul. Hetmańską, na fragmencie ul. Zagłoby (odcinek bez wylotu) oraz przy wejściu 
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do Parku Leśnego Janów (ul. Jagienki). Ostatnia kontrola Wydziału odbyła się w dn. 

4 lutego br. 

Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska zapytała, jak wygląda sytuacja na tym 

Osiedlu, w zakresie utrzymania porządku, w chwili obecnej. 

P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej UMŁ pani Roksana 

Wołoszczuk powiedziała, że przeprowadzona przez Wydział w dniu 4 lutego br. 

kontrola wykazała, że część nielegalnych wysypisk odpadów została już zlikwidowana, 

pozostała część ma zostać usunięta do końca lutego br. 

Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska zadała pytanie, w jaki sposób można 

ograniczyć zjawisko nielegalnego składowania odpadów. 

Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit poinformował zebranych, iż 

jeżeli chodzi o Osiedle Olechów – Janów, to Straż Miejska kontroluje ten teren, 

zakładając fotopułapki w miejscach, gdzie najczęściej dochodzi do nielegalnego 

składowania śmieci. Fotopułapki te zamontowane zostały tam ostatnio w trzech, 

wskazanych przez mieszkańców, lokalizacjach: w rejonie drogi technicznej 

przy ul. Przybyszewskiego, na odcinku końcowym ul. Zagłoby oraz 

przy ul. Transmisyjnej. Za każdym razem, jeżeli uda się Straży dotrzeć do sprawcy 

podrzucania jakichkolwiek odpadów, jest on sankcjonowany. 

Na tym dyskusję w powyższym punkcie zakończono. 
 

Ad pkt. 7. Omówienie problemu uszkodzonych ekranów akustycznych 

na terenie Łodzi. 

 

Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska poinformowała zebranych, iż zgłoszone 

zostały uszkodzenia ekranów akustycznych w ciągu ul. Jana Pawła II i al. Włókniarzy 

w dwóch lokalizacjach – przy ul. Obywatelskiej oraz przy. al. 600-lecia miasta Łodzi. 

P. o. Zastępcy Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pan Tomasz Grzegorczyk 

odnosząc się do powyższej kwestii, powiadomił zebranych, że do uszkodzeń ekranów 

akustycznych dochodzi zazwyczaj w dwóch przypadkach. Pierwszym z tych 

przypadków są wypadki drogowe – często właśnie przy al. Bartoszewskiego dochodzi 

do uszkodzeń ekranów wskutek kolizji drogowych. Inną przyczyną uszkodzeń ekranów 

akustycznych są przypadki wandalizmu, polegające na wybijaniu szklanych paneli, 

będących jednym z ich elementów. Tego typu wydarzenie miało miejsce np. w 2023 r. 

– zniszczono wówczas 21 elementów ekranu akustycznego. Aby zapobiec takim 

wydarzeniom ekrany szklane zastępowane są ekranami z pleksi – uszkodzone 

elementy są sukcesywnie naprawiane. W roku 2024 koszt wymiany zniszczonych 

paneli osiągnął wysokość ponad 150 tys. zł. -wymieniono ich kilkanaście. Miasto ma 

też problem z ubezpieczycielem, który nie chce pokrywać w całości kosztów powyższej 

naprawy. 

Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska stwierdziła, że ekrany akustyczne, 

o których wspominała, ewidentnie zostały zniszczone w wyniku aktów wandalizmu. 

Pani Przewodnicząca zadała pytanie, czy nie można by, aby ograniczyć to zjawisko, 

spróbować zastosować fotopułapki, bądź nasadzenia roślinne. Pani Przewodnicząca 

poprosiła ponadto o informację, kiedy zostaną naprawione uszkodzone ekrany w ciągu 

ul. Jana Pawła II i al. Włókniarzy. 
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Inspektor w Zarządzie Dróg i Transportu pan Mateusz Frączak stwierdził, że 

dojście do tych ekranów jest utrudnione, zamontowana tam bowiem została opaska 

techniczna. 

P. o. Zastępcy Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pan Tomasz Grzegorczyk 

zapewnił zebranych, iż w roku bieżącym naprawa tych ekranów zostanie zakończona. 

Jeżeli chodzi o fotopułapki, to elementami monitoringu musiałby być objęty znaczny 

obszar, koszty takiego przedsięwzięcia byłyby bardzo dużo. Pan Dyrektor wyraził też 

swoją wątpliwość, czy monitoring byłby w tym przypadku skuteczny. 

Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska wyraziła swoją obawę, iż w omawianym 

przypadku elementy uszkodzonego ekranu zagrażać mogą bezpieczeństwu 

mieszkańców oraz zwierząt. 

Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor zwróciła uwagę, iż uszkodzony 

ekran znajduje się przy chodniku przy skrzyżowaniu ul. Obywatelskiej z ul. Braterską. 

P. o. Zastępcy Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pan Tomasz Grzegorczyk 

zadeklarował, iż ZDiT zapozna się ze stanem tego ekranu. 

Przedstawiciel Rady Osiedla Chojny stwierdziła, że największe zagrożenie 

występuje na fragmencie chodnika przy przystanku autobusowym. 

P. o. Zastępcy Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pan Tomasz Grzegorczyk 

zapewnił zebranych, że ZDiT w terminie dwutygodniowym przekaże Komisji 

informację, jak zabezpieczony zostanie ten teren. 

Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit zgodził się z panem 

Dyrektorem Grzegorczykiem, iż stosowanie monitoringu w tym przypadku raczej nie 

byłoby skuteczne – zwłaszcza biorąc pod uwagę, iż osoby dopuszczające się aktów 

wandalizmu zwykle są zamaskowane. 

Pan radny Bogusław Hubert ocenił, iż często zdarzają się sytuacje, gdy sprawca 

aktu wandalizmu zostaje dzięki miejskiemu monitoringowi zidentyfikowany – pomimo 

tego, sprawa jest umarzana. 

Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska poprosiła pana Komendanta Polita 

o przekazanie Komisji zestawienia kosztów, jakie ponosi Miasto z tytułu aktów 

wandalizmu, za ostatnie trzy lata. 

Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit stwierdził, że Straż Miejska 

nie posiada takiego zestawienia kosztów – pan Komendant zadeklarował, iż może 

przekazać Komisji informację nt. ilości zgłoszeń od mieszkańców w sprawie 

popełnionych aktów wandalizmu. 

Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska oceniła, że gdyby zestawienie takie 

powstało, być może okazałoby się, iż taniej byłoby dla Miasta, gdyby zainwestowało 

jednak w rozwój sieci monitoringu. 

Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit zapewnił zebranych, że 

system monitoringu miejskiego jest sukcesywnie rozbudowywany – jest to jednak 

proces bardzo kosztowny i pracochłonny. 

Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska zauważyła, że taniej jest jednak 

zainwestować w prewencję niż płacić za wyrządzone szkody. 

P. o. Zastępcy Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pan Tomasz Grzegorczyk 

ocenił, że objęcie całego Miasta systemem monitoringu wydaje się w chwili obecnej 

mało realne. Należy jednak zauważyć, że obecnie przy każdej nowej inwestycji 

instalowane są wokół niej sieci kamerowe. 
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Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit zgodził się z wypowiedzią 

przedmówcy. Pan Komendant stwierdził, że służby miejskie pozostają w stałym 

kontakcie z podmiotami, realizującymi inwestycje na terenie Łodzi i pilnują one, by 

miejsca, w których te inwestycje są prowadzone, wyposażane były w monitoring. 

Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska zwracając się następnie 

do przedstawiciela ZDiT, poprosiła o informację, czy Zarząd podjął interwencję 

w sprawie uszkodzonych ekranów akustycznych przy al. 600-lecia miasta Łodzi – 

pomiędzy ul. Nowe Górki, a ul. Bronisin. 

P. o. Zastępcy Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pan Tomasz Grzegorczyk 

zadeklarował, że ZDiT sprawdzi powyższą kwestię, a następnie przekaże Komisji taką 

informację. 

Na tym dyskusję w powyższym punkcie zakończono. 
 

Ad pkt. 7a. Omówienie kwestii związanych z funkcjonowaniem oświetlenia 

ulicznego na terenie Łodzi. 

 
Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor przypomniała, iż do Komisji 
wpłynął wykaz ulic na terenie Łodzi, na których wyłączane jest w godzinach nocnych 
oświetlenie. Pani radna zadała w związku z tym pytanie, czy od stycznia 2025 r. ilość 
ulic, na których w nocy gaszone jest oświetlenie, uległa zmianie. 
P. o. Zastępcy Naczelnika Wydziału w Zarządzie Dróg i Transportu pan Krzysztof 
Uraziński powiedział, że ilość tych ulic do tej pory nie uległa zmianie – w 2025 r. nie 
zostały jeszcze wyłączone dodatkowe stacje. 
Pan radny Bogusław Hubert ocenił, iż Zarząd Dróg i Transportu powinien przesłać 
radom osiedla aktualny wykaz ulic, na których wyłączane jest w godzinach nocnych 
oświetlenie. Rady osiedla nie wiedzą bowiem, dlaczego na terenie ich działalności 
nocą oświetlenie uliczne jest wyłączane. 
Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska oceniła, iż ZDiT mógłby przesłać 
powyższy wykaz do Biura Aktywności Miejskiej, które następnie przekazałoby te 
informacje radom osiedli, działającym na terenie objętym programem wyłączania 
światła w godzinach nocnych. 
P. o. Zastępcy Naczelnika Wydziału w Zarządzie Dróg i Transportu pan Krzysztof 
Uraziński poinformował zebranych, że autorem pilotażowego programu, 
zakładającego wyłączanie oświetlenia ulicznego w późnych godzinach nocnych, nie 
jest ZDiT – program ten wdrażany jest przez Biuro Energetyki i Jakości Powietrza UMŁ. 
Kierownik Oddziału w Biurze Energetyki i Jakości Powietrza pan Piotr 
Niewinowski odnosząc się do powyższej kwestii, stwierdził, iż decyzja 
o wprowadzeniu ww. programu pilotażowego zapadła na szczeblu Dyrektora 
Departamentu Ekologii i Klimatu. Biuro Energetyki i Jakości Powietrza, jako jednostka 
podlegająca Dyrektorowi Departamentu panu Maciejowi Riemerowi, skontaktuje się 
z Biurem Aktywności Miejskiej i przekaże im pracownikom informacje, jakie tereny 
objęte są aktualnie tym programem. 
Pan radny Bogusław Hubert ocenił, że lepszym rozwiązaniem byłoby, gdyby to Biuro 
Energetyki i Jakości Powietrza bezpośrednio przekazało zainteresowanym radom 
osiedli tę informację. 
Przewodnicząca Komisji pani Beata Bilska zgodziła się z tą sugestią. 
Kierownik Oddziału w Biurze Energetyki i Jakości Powietrza pan Piotr 
Niewinowski zadeklarował, iż Biuro to przekaże zainteresowanym radom osiedla 
powyższą informację. 
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Na tym dyskusję w powyższym punkcie zakończono. 
 
Ad pkt 5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi zmieniającej 
uchwałę w sprawie wprowadzenia "Regulaminu korzystania z parków 
i zieleńców miejskich na terenie miasta Łodzi” – druk BRM Nr 9/2025. 
 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska pani Magdalena Gałkiewicz 
przedstawiła zebranym ww. projekt uchwały, wraz z autopoprawką, przyjętą 
przez Komisję Ochrony Środowiska (załącznik nr 5 i 6 do niniejszego protokołu) 
Faza pytań i dyskusji. 
Pan radny Bogusław Hubert zadał pytanie, czy wprowadzone do projektu uchwały 
zmiany powodują, iż zakaz posiadania materiałów pirotechnicznych na terenie parków 
i zieleńców miejskich obowiązywać będzie tylko w dn. 31 grudnia i 1 stycznia. 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska pani Magdalena Gałkiewicz 
twierdząco odpowiedziała na to pytanie – w pozostałe dni obowiązywać będzie tylko 
zakaz używania materiałów pirotechnicznych na terenie parków i zieleńców miejskich. 
Wiceprzewodniczący Komisji pan Krzysztof Makowski stwierdził, że chociaż 
popiera wprowadzenie zakazu używania fajerwerków na terenie miejskich parków, 
próba zakazania ich posiadania, nawet przez dwa dni w roku, budzi jego wątpliwości 
– ponieważ można to uznać za naruszenie Konstytucji i swobód obywatelskich. Pan 
radny poprze jednak ww. projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska pani Magdalena Gałkiewicz 
powiedziała, że wprowadzenie takiego zakazu w drodze regulaminu porządkowego 
nie było jeszcze stosowane przez inne gminy w Polsce – nie wiadomo, jak do tej próby 
podejdzie nadzór Wojewody. Warto jest jednak spróbować wprowadzić tę regulację. 
Pani radna Joanna Budzińska zadała pytanie, czy wprowadzenie tych regulacji 
oznacza, że np. 31 grudnia Straż Miejska będzie mogła karać osoby przebywające 
w miejskich parkach, za posiadanie jedynie fajerwerków. 
Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit stwierdził, że powyższa 
uchwała daje funkcjonariuszom Policji i Straży Miejskiej odpowiednie narzędzie 
do tego, aby mogli oni podjąć skuteczną interwencję w sytuacji, gdy np. zaobserwują, 
iż grupa osób przebywających w parku miejskim przygotowywuje się do odpalenia 
fajerwerków. W tej chwili bowiem, zgodnie z obowiązującym Kodeksem Wykroczeń, 
aby Straż Miejska mogła w tej sytuacji podjąć interwencję, konieczne jest zgłoszenie 
wykroczenia przez inną osobę. 
Pani radna Izabela Kaczmarska zadała pytanie, czy po ewentualnym wejściu w życie 
tej uchwały, w wystawionych w parkach regulaminach porządkowych zawarta zostanie 
informacja o wprowadzonym zakazie. Pani radna podkreśliła, że przedstawiciele UMŁ 
powinni zadbać o to, by informacja ta dotarła do mieszkańców – mogłaby ona zostać 
np. opublikowana w gazecie Łódź.pl. 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska pani Magdalena Gałkiewicz 
zapewniła zebranych, że zmiana ta zostanie uwzględniona w stosownych 
regulaminach. Na pewno również pod koniec roku, przed Sylwestrem, 
przeprowadzona zostanie kampania, informująca mieszkańców, iż taki zakaz został 
wprowadzony. 
Pani Przewodnicząca podkreśliła ponadto, że już w tej chwili, generalnie obowiązuje 
zakaz używania fajerwerków w przestrzeni publicznej. 
Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit stwierdził, że zgodnie 
z art. 51 Kodeksu Wykroczeń, Straż Miejska może sankcjonować osobę odpalającą 
fajerwerki w miejscu publicznym – wcześniej jednak ktoś musi zgłosić, iż doszło 
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do takiej sytuacji. Podjęcie tej uchwały pozwoli natomiast Straży Miejskiej 
na interwencję w tej sprawie, bez konieczności dokonywania przez osobę trzecią 
takiego zgłoszenia. 
Pan radny Bogusław Hubert stwierdził, że podjęcie tej uchwały spowoduje, iż 
informacja o zakazie odpalania fajerwerków będzie się musiała znaleźć 
w regulaminach porządkowych, ustawionych w parkach miejskich. 
Pan radny zadał ponadto pytanie, czy po wejściu w życie tej uchwały może się zdarzyć 
sytuacja, iż przechodząc przez park miejski w dniu 31 grudnia z fajerwerkami 
znajdującymi się w plecaku, zostanie poddany rewizji, a następnie ukarany, bądź 
pouczony przez funkcjonariuszy Straży Miejskiej. 
Pani radna Joanna Budzińska zwróciła uwagę, że jeżeli obecnie już obowiązuje 
zakaz odpalania fajerwerków w przestrzeni publicznej, to informacja o zakazie ich 
używania powinna już w tej chwili znajdować się w regulaminach porządkowych, 
ustawionych w parkach miejskich. 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska pani Magdalena Gałkiewicz 
stwierdziła, że już w tej chwili obowiązuje zakaz odpalania fajerwerków w przestrzeni 
publicznej przez cały rok (z wyjątkiem dn. 31 grudnia), aby jednak Straż Miejska mogła 
w tej sprawie interweniować, potrzebne jest zgłoszenie od innej osoby. Proponowany 
zapis daje natomiast Straży Miejskiej instrument do bezpośredniego reagowania – nie 
musi ona czekać na dodatkowe zgłoszenie. 
Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit powiedział, że w Polsce, tak 
naprawdę, nie obowiązuje zakaz odpalania fajerwerków w przestrzeni publicznej 
sensu stricte. Jedyny argument za tym, aby sankcjonować osobę, która odpala te 
fajerwerki, znajduje się w art. 51 Kodeksu Wykroczeń, który mówi o zakłócaniu ładu 
i porządku. Jeżeli Miasto chce wyeliminować zjawisko odpalania fajerwerków 
w parkach miejskich od np. 20 grudnia, musi mieć narzędzie w postaci uchwały, której 
projekt jest w tej chwili procedowany. Jeśli chodzi natomiast o dzień 31 grudnia 
i 1 stycznia, to w okresie tym odpalanie fajerwerków nie zostanie zaklasyfikowane jako 
wykroczenie z art. 51 Kodeksu Wykroczeń, ponieważ jest to zwyczajowo przyjęte – 
można więc wówczas, z zachowaniem zasad ostrożności, odpalać te fajerwerki. Jeśli 
Miasto chciałoby ograniczyć zjawisko odpalania fajerwerków w tym okresie, wówczas 
musi mieć do tego odpowiednie narzędzie, którym wydaje się być ta uchwała. 
Odnosząc się do wypowiedzi pana radnego Huberta, pan Komendant zapewnił 
zebranych, że zawsze czynnikiem inicjującym przez Straż Miejską podjęcie czynności, 
jest popełnienie czynu zabronionego, a nie jego domniemanie. Straż Miejska 
podejmować więc będzie interwencje wyłącznie w stosunku do osób, które 
przygotowywują się do odpalenia fajerwerków. 
Pan radny Bogusław Hubert zadał pytanie, czy w takim razie nie wystarczy, by 
w projekcie uchwały znalazł się zakaz używania – a nie posiadania – materiałów 
pirotechnicznych. 
Przedstawiciel Rady Osiedla Chojny stwierdziła, że Łódź nie jest pierwszą gminą, 
która wprowadziła takie regulacje, ponieważ zostały one wprowadzone wcześniej 
w Zakopanem i w Piekarach Śląskich. 
Przepis ten nie uprawnia Straży Miejskiej do przeprowadzania rewizji przypadkowych 
osób – projektodawcom chodzi bowiem o to, by Straż Miejska mogła interweniować 
w przypadku domniemania użycia niedozwolonych środków pirotechnicznych 
przez daną osobę. 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska pani Magdalena Gałkiewicz 
odnosząc się do powyższej wypowiedzi powiedziała, że nie twierdzi, iż Łódź jest 
pierwszą gminą w Polsce, która chce wprowadzić zakaz używania fajerwerków, tylko 
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pierwszą gminą w Polsce, która zamierza tę próbę przeprowadzić poprzez zmianę 
regulaminu korzystania z parków miejskich. 
Pani radna Izabela Kaczmarska zaproponowała, by Komisja przyjęła zapis, iż zakaz 
posiadania środków pirotechnicznych w przestrzeni publicznej obowiązywać będzie 
cały rok. 
Przewodnicząca Komisji Ładu Społeczno – Prawnego pani Beata Bilska zwróciła 
uwagę, że zakaz odpalania fajerwerków w miejscach publicznych i tak będzie tam 
obowiązywał przez cały rok. 
Wiceprzewodniczący Komisji pan Krzysztof Makowski odnosząc się 
do uregulowań prawnych obowiązujących w innych gminach w Polsce, stwierdził, że 
w Zakopanem obowiązuje zakaz używania fajerwerków – a nie zakaz ich posiadania. 
Żadna gmina w Polsce nie wprowadziła do tej pory zakazu posiadania fajerwerków. 
Pan radny zgodził się następnie, iż powinno się doprowadzić do ograniczenia 
używania fajerwerków – może więc faktycznie należałoby wprowadzić regulację 
zakazującą odpalania fajerwerków w parkach przez cały rok. 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska pani Magdalena Gałkiewicz 
zwróciła uwagę, iż zapis mówiący o zakazie używania fajerwerków i innych materiałów 
pirotechnicznych w parkach miejskich przez cały rok zawarty już jest w omawianym 
aktualnie projekcie uchwały. 
Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit stwierdził, że nie będzie 
upierał się przy tym, aby w powyższym projekcie uchwały znalazł się zapis mówiący 
o zakazie posiadania fajerwerków na terenie parków miejskich. 
Pan radny Piotr Cieplucha ocenił, iż wprowadzenie do tego projektu zapisu o zakazie 
posiadania fajerwerków na terenie parków miejskich skutkować może tym, że uchwała 
ta zostanie uchylona przez organ nadzoru. 
Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit wyraził pogląd, że być może 
dobrym rozwiązaniem byłoby, gdyby w projekcie tym znalazł się zapis mówiący nie 
o zakazie posiadania materiałów pirotechnicznym, tylko zapis sankcjonujący 
usiłowanie ich użycia. Pan Komendant zwrócił uwagę, że termin: „usiłowanie” znajduje 
się już w przepisach zabraniających spożywania alkoholu w miejscach publicznych. 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska pani Magdalena Gałkiewicz 
stwierdziła, że nie jest przeciwna takiej zmianie. Pani Przewodnicząca zwróciła uwagę, 
iż wprowadzenie jej wymagałoby jednak dodatkowych konsultacji z radcą prawnym 
i ponownego procedowania tego projektu uchwały przez Komisję Ochrony 
Środowiska. 
Przewodnicząca Komisji Ładu Społeczno – Prawnego pani Beata Bilska 
zwracając się do Komendanta Straży Miejskiej, zadała pytanie, czy wprowadzenie 
zakazu usiłowania odpalenia fajerwerków pozwoliłoby funkcjonariuszom Straży 
na podjęcie interwencji bez konieczności czekania na zgłoszenie w tej sprawy 
ze strony osoby trzeciej. 
Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit stwierdził, że zapis taki dałby 
już Straży pewne narzędzia do skutecznego oddziaływania. 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska pani Magdalena Gałkiewicz 
powiedziała, że powyższy zapis znalazł się już w tym projekcie w początkowej fazie 
pracy nad nim – został on jednak zmieniony, ponieważ budził wątpliwości części 
prawników. 
Pani Przewodnicząca oceniła ponadto, że Rada Miejska może wstrzymać się jeszcze 
miesiąc z przyjęciem tej uchwały, jeżeli zawarte w niej w tej chwili sformułowania budzą 
dalsze wątpliwości. 
Przewodnicząca Komisji Ładu Społeczno – Prawnego pani Beata Bilska 
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przypomniała, że zwrot o zakazie posiadania materiałów pirotechnicznych pojawił się 
w tym projekcie właśnie z inicjatywy Straży Miejskiej – dzięki niemu miała ona zyskać 
narzędzie do skutecznego działania. 
Pani radna Joanna Budzińska zaproponowała, by Komisja przeprowadziła 
głosowanie nad tym projektem uchwały w takiej formie, w jakiej jest on w chwili 
obecnej. Prace nad tą uchwałą Rada Miejska może wznowić po ewentualnym 
wystąpieniu Wojewody w tej sprawie. 
Przewodnicząca Komisji Ładu Społeczno – Prawnego pani Beata Bilska 
stwierdziła, że Komisja faktycznie powinna przeprowadzić dziś głosowanie nad tym 
projektem. Pani Przewodnicząca poddała następnie powyższy projekt uchwały 
pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za,” 1 głosie „przeciw” i braku głosów 
„wstrzymujących się,” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej 
w Łodzi zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia "Regulaminu korzystania 
z parków i zieleńców miejskich na terenie miasta Łodzi” – druk BRM Nr 9/2025. 
 
Ad pkt 8. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Prowadzenie obrad w tym punkcie przejęła Wiceprzewodnicząca Komisji pani 

Kamila Ścibor. 

 
Wiceprzewodniczący Komisji pan Krzysztof Makowski zaproponował, by Komisja 
w trakcie jednego ze swoich kolejnych posiedzeń omówiła kwestię sposobu 
powiadamiania mieszkańców o planowanych w przez MPK remontach oraz zasad 
planowania objazdów. Pan radny zwrócił uwagę, że czasem trasy tych objazdów 
budzą wątpliwości – tak było np. w przypadku niedawnej awarii zwrotnic 
przy ul. Piotrkowskiej, gdy wszystkie tramwaje skierowano w ul. Gdańską, powodując 
zablokowanie tej ulicy. 
Pan radny Piotr Cieplucha złożył propozycję, by Komisja zajęła się w przyszłości 
również kwestiami związanymi z zapisami nowej ustawy o ochronie ludności i obronie 
cywilnej. Komisja mogłaby wówczas omówić zarówno kwestie związane 
z inwentaryzacją schronów i miejsc tymczasowego schronienia, formowaniem 
oddziałów obrony cywilnej, jak i spraw dotyczących np. ćwiczeń z wykorzystaniem 
sygnałów alarmowych o różnym natężeniu. 
Pan radny Bogusław Hubert odnosząc się do kwestii nielegalnych składowisk 
odpadów, zgłosił, iż znajdują się one również na terenie Osiedla Andrzejów (między 
ul. Żywiczną a torami kolejowymi, przy ul. Włodarskiej i przy ul. Wilgotnej) oraz 
przy ul. Przedszkolnej (między ul. Rokicińską a ul. Szaniawskiego). 
Pani radna Izabela Kaczmarska zaproponowała, by Komisja zajęła się także kwestią 
wylewów fekaliów oraz budowy dzikich rowów melioracyjnych wzdłuż rzeki Bzury 
i na terenie Łagiewnik. 
Pani radna zgłosiła również kwestię dotyczącą ograniczania mandatu radnej 
przez pracowników UMŁ oraz prezesa spółki miejskiej. Pani radna nie może też 
wyegzekwować przekazanie jej informacji z Zarządu Zieleni Miejskiej dotyczących 
poniesionych przez tę jednostkę wydatków na nasadzenia drzew. 
Wiceprzewodniczący Komisji pan Krzysztof Makowski odnosząc się do drugiej 
z kwestii poruszonych przez panią radną, ocenił, iż skarga w tej sprawie powinna 
zostać zgłoszona do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łodzi – Komisja nie jest 
bowiem władna rozstrzygnąć powyższej kwestii. 
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Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor poprosiła następnie o interwencję 
Straży Miejskiej, w związku z rozjeżdżaniem przez samochody trawników przy. ulicy 
Nad Jasieniem. 
Pani radna zgłosiła ponadto sugestię, by w gazecie Łódź.pl publikowane były, 
dla potrzeb mieszkańców, numery telefoniczne najważniejszych służb miejskich. 
Przedstawiciel Rady Osiedla Chojny odnosząc się do wypowiedzi pana radnego 
Ciepluchy, zwróciła uwagę, że wszystkie rady osiedla otrzymały od Fundacji Łomot 
informację, iż będzie ona promować budowę schronów pod osiedlami 
mieszkaniowymi. Dobrze by było, gdyby radom osiedla udało się uzyskać informację 
nt. wiarygodności tej fundacji. 
Pan radny Piotr Cieplucha stwierdził, że działalność tej Fundacji nie jest mu znana. 
Przewodniczący Miejskiej Rady Seniorów w Łodzi pan Mirosław Barburski zgłosił 
problem dotyczący parkowania pojazdów samochodowych przy ul. Pabianickiej 1, 
w piątki – po godzinie 16.00. Na terenie tym utworzono parking dla klientów pobliskiego 
pubu – parkujące samochody uniemożliwiają jednak przejście chodnikiem 
przy fragmencie tej ulicy. Należałoby więc ustawić tam znaki zakazujące parkowania 
na chodniku. 
Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit stwierdził, że problem ten 
sygnalizowany już był Straż Miejskiej – jednostka ta nie jest jednak uprawniona 
do stawiania na ulicach Łodzi znaków drogowych. 
Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor zadeklarowała, iż przekaże 
powyższa sugestię odpowiednim służbom. 
Przewodniczący Miejskiej Rady Seniorów w Łodzi pan Mirosław Barburski 
powiedział, że do Miejskiej Rady Seniorów trafia też wiele interwencji dotyczących 
zmniejszania się na terenie Łodzi miejsc parkingowych przeznaczonych dla osób 
niepełnosprawnych, np. przed marketami – jest to problem często zgłaszany podczas 
dyżurów członków Rady. 
Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor stwierdziła, iż obowiązek 
tworzenia miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych narzucony jest 
przez odpowiednie przepisy prawa – miejsc tych więc raczej nie ubywa. 
Pan radny Bogusław Hubert zgodził się z tą wypowiedzią. 
Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor przypomniała następnie, że 
Miejska Rada Seniorów zwróciła się Rady Miejskiej z prośbą o wprowadzenie 
oznakowania wyznaczonych toalet publicznych. Miejsca te powinny zostać 
oznakowane tabliczkami, ponadto wykaz tych toalet mógłby zostać opublikowany 
na stronach internetowych UMŁ. 
Przewodniczący Miejskiej Rady Seniorów w Łodzi pan Mirosław Barburski 
powiedział, że Miejska Rady Seniorów wystąpiła do różnych instancji z prośbą 
o oznakowanie toalet na terenie Łodzi – m. in. przy ul. Piotrkowskiej. 
P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej UMŁ pani Roksana 
Wołoszczuk zwróciła uwagę, że jeżeli chodzi o toalety wzdłuż ul. Piotrkowskiej, to 
nadzór nad nimi sprawuje Zarząd Lokali Miejskich. 
Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor zadeklarowała, że Komisja 

zajmie się tematem toalet miejskich. 

Pani Wiceprzewodnicząca podziękowała na koniec zebranym za udział w obradach 

i zamknęła posiedzenie tej Komisji. 

 

   Protokół sporządził                                           Przewodnicząca Komisji                                 

 

  Marek Wasielewski                 Beata Bilska 


